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Mødeleder: Anne 
Referent: Morten 
 
 
Dagsorden 

 Beskrivelse Referat 
 
Der byttes om på 
punkt 3 og 4 

1. Dagsorden 
 

Rammer for mødet  
 

2. Orientering fra 
skoleledelsen 
 
Formål: 
Kort orientering om 
aktuelle områder. Ikke 
plads til diskussion. 
(Punkter der kræver 
mere, sættes på et 
kommende møde) 
 

▪ Økonomi 
Første status på forventet regnskab 
Forventeligt er der ændringer i regnskabet. Dette viser sig nu et 
underskud 2 mill. 1 mill mere end det godkendte budget. Dette 
med et stort forbehold, da der er usikkerhed om tallene 
Der er siden budgetgodkendelse kommet ekstraordinære 
besparelser.  
Ressourcetildelingen til at drive specialklasser er reduceret 
med 350.000 på klassetildelingstaksten 
 
Besparelser på specialområdet udmønter sig decentralt i 
reduktion på betalingsbudgettet og støttecenterbudget på 
200.000 – dette rammer alle skoler. 
Omkostninger til ledelse stiger 46.000 jævnfør det kommunale 
reguleringssystem. 
Der vil komme justeringer der imødekommer dette i regnskabet. 
 
 
 

 
▪ Ledelsesstrukturen i Børn og Unge (høring) 

 
Der er modtaget ca 40 høringssvar ialt 

Lars orienterer løbende 
 
 

 
▪ Medarbejdere i skolebestyrelsen 

 
Århusaftalen er grundlaget for arbejdstidsaftalerne og i år er 
betingelserne for med.arb.rep i SB af de centrale 
forhandlingsparter blevet præciseret. At der automatisk gives 
fradrag i lektioner og børnetid for at være i rep. SB hører en 10 år 
gammel overenskomst til, men der skal foretages en individuel 
vurdering for den enkelte medarbejderrepræsentant i forhold til 
bestyrelsesarbejdet ind i den samlede arbejdsportefølje.  Af den 
grund – tror vi, medarbejdere og ledelse – er der ikke nye 
kandidater i medarbejder repræsentanter til SB. 
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Dette er forsøgt imødekommet og der har været kontakt til de 
faglige organisationer. 
Lovgivningsmæssigt skal der ikke være med.arb.rep i SB. SB kan 
derfor køre videre uden. 
SB og ledelsen mener det er et stort kvalitetstab, at der ikke er 
med.arb.rep repræsenteret i SB 
 
 
Medarbejder oplever sig inddraget og hørt i disse forhold. 
 
SB ved Anne og Brian vil forhøre sig om hvordan man forholder 
sig  på andre skoler og i Skole og Forældre. 

 
 
 

 
 
 
 
 

3. Beslutninger/ 
Kvalificeringer af 
beslutninger og evt. 
beslutninger om videre 
processer 
 
Formål: 
Punktet skal munde ud 
i konkrete anbefalinger 
fra skolebestyrelsen og 
i eventuelle 
handlingsplaner og 
nedsættelse af 
arbejdsgrupper fra 
skolebestyrelsen. 
Det er afsat tid til 
kvalificering 
 

▪ Børn og Unge politikken – revidering (høring) 
 

Her kan afgives høring lokalt fra SB. Skole og Forældre og 
skolelederforeningen afgiver høring. Revideringen hviler på den 
tidligere politik – det flugter med Beder Skoles værdiregelsæt og 
skolens tre grundværdier. 
 
SB ønsker ikke at afgive høringssvar. 
 

▪ Informationsflow på AULA 
Det fremgår ikke af tidligere referatet, hvad SB blev 
enige om, så en gentagelse af beslutning ønskes, så 
der kan gives svar til forælderen. 
 

Tidligere besluttet at der ikke ændres i vejledninger pt. Dette er 
uændret 
 

▪ Skolebestyrelsens deltagelse i kommende 
læringssamtaler (4.9.23 kl. 8.30) 
 

To rep. fra SB – Amalie og Anne deltager 
 

▪ Større skolearrangementer 
Tilbagemeldinger fra personalet: 
Medarbejdere udtrykker undring over at SB ønsker to faste 
arrangementer om året, da personalet har givet udtryk for at de 
ønskede et.  
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Drøftelse af tidligere beslutning i SB om ønsket om to 
fællesarrangementer. 
 
SB holder fast i stort ønske om to store fællesskabende 
arrangementer.  
Fastholder skolefesten som det faste årlige arrangement, der skal 
finde sted.  
Det andet arrangement kan være af varierende størrelse og 
omfang. Dette lægges fast i årshjulet.  Det kan fx være en  form 
for Vårsalon der kan variere af størrelse og omfang. Dette er op 
til skolens medarbejdere og ledelse 
 

 
1. Ordet er frit 

 
Formål: 

2. At alle medlemmer har 
mulighed for i gensidig 
forståelse af skolens 
bedste at orientere om 
evt. henvendelser eller 
andet af relevans for 
den samlede bestyrelse 
eller for skolen 
 

Ordet er frit 
 
Gårdhaveprojektet – der har været stormøde. 3 forældre deltog 
Der er søgt finansiering hos Lokal og anlægsfonden.(Anne) Max 
200.000 kan bevilges herfra. Denne ansøgning er modtaget og 
kvalificeret samt 
puljer hos B og U. er søgt for resten af beløbet 
SB søger ikke flere fonde.  
Skulle disse forsøg mislykkedes har Katrine mulighed 
Teknik og miljø udlåner en park –” lej en park” hvor mødesteder 
kan testes af. Britta formidler info til SB 
 

3. Skoleåret 23/24 
planlægning 

 
Formål: Orientering 
om planlægningen af 
skoleåret og 
skolebestyrelsen skal 
beslutte, om de vil 
formulere en udtalelse 
herom. 
 

Gennemgang af overvejelser og praktiske principper, 
der ligger til grund for skoleårets planlægning, 
herunder timefordeling og lærebemanding på hele 
skolen. 
 
Punkt ift styrelsesvedtægterne SB får mulighed for at udtale sig 
om skema 
Lars gennemgår næste skoleårs planlægning og vilkår for 
Specialklasseafdeling, Almenafdeling og SFO. 
SB takker for gennemgang 
 
SB ønsker at komme med en udtalelse, med fokus på overgange 
og et voksende specialtilbuds betydning for skolen. 
Brian, Britta, Anne 
 
 
 
 

4. Principbehandling: 
Ordensregler  
 
Formål: 
Første behandling af et 

Præsentation af nyeste udkast og dialog om at nå frem 
til en endelig ordlyd.  
 
1: Vil vi gerne sammenskrive dokumenterne? 
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nyt princip til senere 
vedtagelse 

 

2: Er der tilstrækkeligt med konkretiseringer af hvad 
konsekvensen af ikke at overholde ordensreglerne er? 
 
3: Er der en tilstrækkelig grad af anti-mobning i 
værdier og ordensregler (det skal der være jf. 
bekendtgørelsen) - Vi synes det er fint nu, ift at vi har et 
separat princip for mobning. (som skal behandles på et 
andet tidspunkt som princip). 
 
Elevrådet samt medarbejdere inddrages efter førstebehandling. 
 
Lars har som skoleleder ikke behov for yderligere konkretisering 
af ordensregler for at håndhæve disse. 
Ordensreglerne retter sig mod elever – men gælder alle med 
tilknytning til Beder Skole. 
 
Ønske om at værdiregelsæt og ordensregler holdes adskilt.  
 
Ordensregler og værdiregelsæt splittes op i to og bringes til 2. 
behandling med elevråd og medarbejdere til orientering.  
 

5. Punkter til kommende 
møder 
 
Formål: 
Hvad skal prioriteres 
på det kommende 
møde 
 

• Nest: Broen mellem Nest og almen. Visitering til Nest 
Infomøder for kommende skolestartere, hvordan skal 
Nest præsenteres 
 

▪ Skolens deltagelse i gudstjenester og samarbejde med 
sognet 

▪ Vandringsstatistik 
▪ Klyngeskole 
▪ 45 min bevægelse  
▪ Til fællesmøde - princip for SFO´ens virksomhed 
▪ Der skal være suppleringsvalg, da Britta træder ud. Evt 

suppleant for Stines barsel, Anne spørger. 
▪ Fremmøde på møderne i SB er udfordret. Tiden til 

møderne skal prioriteres 
 
 

 
 
 

6. Eventuelt 
Opsamling på tidligere 
punkter 
 
Formål: Hvad mangler 
vi at afslutte fra 
dagens møde? 
 

▪ Testskole til screening for højt begavelse – Beder kan 
deltage hvis alternativer ikke kan findes.(Anne) 

▪ Fremmødet til SB er udfordret.  
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Vi ses 
 
Christian, Anne og Lars 
 


